
 

 

Zápis ze shromáždění 
Společenství vlastníků domu Františka Diviše 1399 

IČ: 720 43 601 
 
Datum a čas konání: 31. 10. 2022 od 18:30 hod. 
Místo konání: zasedací místnost Muzea v Uhříněvsi, Nové nám. 1251/2, 104 00 Praha 22 - Uhříněves 
 
 

1) Zahájení a kontrola usnášeníschopnosti 

Předseda společenství pan Mgr. Vojtěch Opočenský přivítal všechny přítomné a zahájil shromáždění 

konstatováním, že je přítomno nebo zastoupeno 67 % vlastníků čímž je shromáždění usnášeníschopné.  

2) Volba předsedajícího, zapisovatele a ověřovatele zápisu 

Pan Mgr. Opočenský navrhl sebe předsedajícím shromáždění a zapisovatelem a jako ověřovatele 

zápisu navrhnul pana Tomíška. Ten souhlasil. Pan Mgr. Opočenský se zeptal přítomných, zda mají 

nějaký protinávrh a protože se nikdo nepřihlásil, nechal přítomné hlasovat. 

Usnesení: Shromáždění SVJ schvaluje jako předsedajícího shromáždění a zapisovatele Mgr. 

Vojtěcha Opočenského, ověřovatelem zápisu pana Tomíška. 

PRO: 100 %,   PROTI: 0 %,   ZDRŽEL SE: 0 %. 

3) Schválení účetní závěrky za rok 2021 

Předsedající shromáždění Mgr. Vojtěch Opočenský uvedl, že účetní závěrka byla rozeslána všem 

vlastníkům spolu se zprávou o hospodaření za období červenec 2021 až červen 2022 a Výroční zprávou 

za rok 2021, vyhotovenou paní Matiášovou, jako přílohy pozvánky před konáním tohoto shromáždění.  

Předsedající shrnul nejpodstatnější informace z těchto dokumentů: V r. 2021 nebyly žádné zásadní 

výdaje, nejsou ani evidováni dlužníci z řad vlastníků, hospodářský výsledek je vyrovnaný, nejsou 

závazky vůči dodavatelům a na běžném a spořicím účtu je celkově zůstatek ve výši 600 tisíc korun. 

Dále si pan Opočenský odsouhlasil s vlastníky počty bydlících osob v bytových jednotkách a zeptal se 

přítomných, zda mají k účetní závěrce nebo Výroční zprávě nějaké dotazy. Nepřihlásil se nikdo, proto 

bylo přistoupeno k hlasování. 

Usnesení: Shromáždění SVJ schvaluje účetní závěrku za rok 2021 a pověřuje předsedu 

společenství o vklad této závěrky do sbírky listin u rejstříkového soudu 

PRO: 100 %,   PROTI: 0 %,   ZDRŽEL SE: 0 %. 

4) Schválení nabídky na výměnu uzávěrů teplé a studené vody 

Předseda shromáždění informoval, že se po mnoha urgencích podařilo získat cenovou nabídku na 

výměnu uzávěrů teplé a studené vody a předal slovo ing. Sobotovi. Ten uvedl, že v cenové nabídce byly 

zprvu uvedeny výměna uzávěrů vody a výměna vodoměrů nadvakrát. Po urgencích a vzájemné 

komunikaci s dodavatelem se podařilo vyjednat provedení výměny uzávěrů a vodoměrů v jednom 

termínu, aby vlastníci nemuseli nechat zpřístupnit byt 2x. 



 

 

Pan Mgr. Opočenský se zeptal přítomných, zda má k tomuto bodu někdo nějaký dotaz. Nikdo se 

nepřihlásil, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

Usnesení:  Shromáždění SVJ schvaluje cenovou nabídku na výměnu uzávěrů teplé a studené 

vody v bytových jednotkách ve výši 15.283 Kč bez DPH.  

PRO: 100 %,   PROTI: 0 %,   ZDRŽEL SE: 0 %. 

5) Schválení nabídky na výměnu vodoměrů v bytových jednotkách 

Předseda shromáždění požádal pana ing. Sobotu o seznámení přítomných s podrobnostmi cenové 

nabídky. Pan ing. Sobota uvedl, že výměna vodoměrů se ze zákona musí provádět každých 5 let a 

poptávka byla učiněna u stejného dodavatele, který bude provádět výměnu uzávěrů vody. Cena 

výměny vodoměrů je ve výši 16.974 Kč a nabídka platí do 15. 11. 2022.  

Předsedající doplnil, že cena je v obvyklé výši a pokud bude společenstvím schválena, bude následně 

s dodavatelem vykomunikován termín pro společnou výměnu uzávěrů i vodoměrů. Zeptal se 

přítomných, zda má někdo k uvedenému dotaz. Žádný nezazněl, proto nechal hlasovat. 

Usnesení:  Shromáždění SVJ schvaluje cenovou nabídku na výměnu vodoměrů v bytových 

jednotkách ve výši 16.974 Kč bez DPH. 

PRO: 100 %,   PROTI: 0 %,   ZDRŽEL SE: 0 %. 

6) Schválení nabídky na ověření kalorimetrů v bytových jednotkách 

Jeden z přítomných vlastníků se hned v úvodu tohoto bodu shromáždění zeptal, na základě čeho se 

kalorimetry musí ověřovat. Odpověděl pan ing. Sobota, že to vyplývá ze zákona o metrologii, kdy se 

musí kalorimetry každé 4 roky prověřit, zda fungují správně. Doplnil, že v případě vodoměrů je 

výhodnější měřidla vyměnit kus za kus, protože cena nových měřidel vyjde obdobně jako jejich 

přezkoušení. U kalorimetrů je vzhledem k velkému rozdílu cen za pořízení nového měřidla a za jeho 

kalibraci situace jiná. Je výhodnější nechat kalorimetry zkontrolovat, což vychází levněji, než je vyměnit 

za nové. 

Předsedající doplnil, že nabídková cena ověření kalorimetrů je ve výši 19.103 Kč vč. DPH a protože 

nebyly další dotazy od vlastníků, nechal hlasovat. 

Usnesení:  Shromáždění SVJ schvaluje cenovou nabídku na výměnu kalorimetrů v bytových 

jednotkách ve výši 19.103 Kč bez DPH. 

PRO: 100 %,   PROTI: 0 %,   ZDRŽEL SE: 0 %. 

7) Projednání umístění odpadkových košů na směsný odpad a plasty u pískoviště  - žádost 

paní Slavíkové z SVD F. Diviše 1427 

Jeden z přítomných vlastníků vyjádřil své obavy, že v případě kdy odpadkové koše nebudou v majetku 

města, ale budou v majetku společenství, bude nutné se o ně starat. Navíc, ve vzdálenosti 30 metrů od 

pískoviště jsou již umístěné kontejnery na tříděný odpad a tak nevidí důvod pro umístění dalších košů. 

Jiný z vlastníků uvedl, že tyto koše by byly společné pro více domů v okolí pískoviště a tak by se k tomu 

měli vyjádřit i ostatní SVJ. Navíc podíl na nákladech vznikajících z provozu košů je rozdělen podle 

velikosti pozemků okolních SVJ a nikoli podle počtu vlastníků, což se mu nejeví správné.  



 

 

Mgr. Opočenský upřesnil, že paní Slavíková chce koše pořídit na vlastní náklady a také, že se o ně bude 

sama starat. To by znamenalo uzavřít dohodou mezi SVJ a p. Slavíkovu, aby byla záruka, že se tak 

opravdu bude dít. 

Z pléna ještě zazněl názor, že nyní je kolem pískoviště mnoho povalujících se odpadků a nikdo se o to 

nestará. Koše jsou ve vzdálenosti 30 m. Pokud budou nové koše umístěné ve vzdálenosti 5 metrů, 

nepovede to k větší čistotě a odpovědnosti občanů. 

Na základě nesouhlasných vyjádření vlastníků Mgr. Opočenský konstatoval, že sdělí p. Slavíkové, že její 

žádost nebyla společenstvím schválena. 

8) Projednání možnosti energetických úspor v bytovém domě 

Mgr. Opočenský požádal pana Krůtu o seznámení přítomných s tímto bodem. Pan Krůta informoval, že 

to řeší i ostatní SVJ a bylo by vhodné řešit to společně. Celé prázdniny bylo prováděno měření spotřeb 

energií na ohřev teplé vody. Podle tabulek by to mělo být 56 kW energie z plynu na ohřev 1 m3 vody. 

Před zavedením úsporných opatření byla spotřeba v hodnotě 120 kW energie na ohřev 1m3 vody což 

je víc než dvojnásobek. Souborem technických opatření, která zahrnují snížení teploty ohřevu vody z 60 

na 55 st.C a potlačení cirkulace teplé vody v oběhové soustavě domu, mělo velký vliv na úspory. Ze 122 

kW se podařilo snížit spotřebu o 15,8 % na 103 kW pro ohřev teplé vody. Dalším opatřením bylo po 

dohodě se všemi předsedy SVJ snížení denní teploty v celém sídlišti na 20 st. C. Vlastníci nemusí mít 

obavy, že by měli doma chladno. Toto opatření se týká změny teplotní křivky kotle, podle které kotel 

topí. Zde pan Krůta vysvětlil princip topení kotle ve vztahu k venkovní teplotě a potřebě ohřevu teplé 

vody pro radiátory. 

Plyn je nejistá komodita, nyní cena klesá, ale před dvěma měsíci to vypadalo, že plyn nebude vůbec. 

V případě, kdy by nastal katastrofický scénář, že dodávky plynu do objektu nebudou, není jak vytopit 

byty ani ohřát vodu. Z tohoto důvodu je potřeba řešit alternativní zdroje topení. Instalovat kotel na 

elektrickou energii není možné, protože areál nemá dostatečný příkon. Muselo by se požádat o 

navýšení příkonu, dodavatel by musel posílit síť, což představuje výměnu kabelů a to je časově náročné. 

Kotel na tuhá paliva není myslitelný z hlediska nedostatku prostor pro skladování paliva a absence 

komínu. Další technickou variantou je pozměnit stávající kotle na spalování LPG. Zatím ale není 

vyhotovena kalkulace, jak velká nádoba na LPG by byla potřebná a jakou úsporu by toto řešení přineslo. 

Další možností jsou geotermální vrty, ale toto řešení je příliš nákladné a časově náročné. Tepelné 

čerpadlo voda vzduch je svým výkonem dostatečné pro podlahové vytápění, nikoli pro deskové 

radiátory. V krajním případě lze použít i pro radiátory, ale jejich plocha by se musela zvětšit na 

dvojnásobek. Pro ohřev teplé vody by tepelné čerpadlo použít šlo.  

Fotovoltaika je výraznou posilou v kombinaci s tepelným čerpadlem. V současné době jsou náklady na 

pořízení ve výši 260 tis. Kč po odečtení dotací. K tomu se musí pořídit bojler a započítat práce v hodnotě 

200 tis. Kč. Jde však pouze o řešení pro ohřev teplé vody, nikoli pro vytápění. Naopak je přínosem fakt, 

že lze investici rozdělit na 2 fáze a pořídit ji postupně.  

Nejideálnější řešení jsou však fotovoltaické panely umístěné na střeše a střídač, který posílá 

vytvořenou energii do vody což je největší úložiště. Pokud by se použily současné prostředky, které má 

SVJ na účtu a díky inflaci ztrácí svou hodnotu, na pořízení fotovoltaických panelů, pak by dům mohl mít 

od března či dubna příštího roku teplou vodu zadarmo. 

Následovala diskuze k očekávaným a předpokládaným možnostem: Virtuální baterie nabízené 

dodavateli, plán EU zakázat topení v bytových domech plynem od roku cca 2030 apod.  Dále pan Krůta 

zmínil možnost individuálního řešení v podobě instalace splitových klimatizací do jednotlivých bytů. 



 

 

Splitová klimatizace je vlastně tepelné čerpadlo vzduch vzduch, která má větší účinnost než tepelné 

čerpadlo vzduch voda. Problém ale nastává s umístěním venkovních jednotek u bytů, které nemají 

balkon.  

9) Diskuze 

- Zatékání vody u schránek. 

- Nefunkční interkom - zadáno k prověření p. Krůtovi. 

- Vchodové dveře, plastové jsou problém při výkyvu venkovních teplot 

- Mezi 19:00 a 19:30 nelze zapnout topení, dotaz zda jde o výsledek velké spotřeby nebo lze posunout 

časovač – zadáno k prověření p. Krůtovi.  

- Úvěr na investici do tepelného čerpadla, nyní jsou úvěry drahé, nicméně inflace ničí úspory rychleji - 

zadáno k prověření p. Krůtovi. 

- Stavba Ekospolu - Požádat městský úřad o např. snížení daně z nemovitosti protože stavba trvá už 

rok a půl a všechny okolo obtěžuje, nebo aspoň ať firma Ekospol dá nějakou kompenzaci – předseda 

eviduje jako úkol.  

 

10) Závěr 

Mgr. Opočenský poděkoval všem přítomným vlastníkům za účast a shromáždění ukončil v 20:00 hod. 

 

 

 

 

 

Zapsal 

14.11.2022     Ověřil 18.11.2022 

Mgr. Vojtěch Opočenský   p. Tomíšek 

 


